
HSM kehittämisideakysely huoltajille tammikuussa 2025, 39 vastaajaa. 

Kiitos hyvästä ja rakentavasta palautteesta harrastustoimintaan liittyen. Pyrimme 
huomioimaan saadun palautteen toiminnan kehittämisessä.  

Avoin palaute HSM harrastustoiminnasta 

• Ilmoittautuessa ryhmiin olisimme kaivanneet ehkä muutamaa vaihtoehtoa lisää. 
• Tärkeä 
• Lapset ovat tykänneet kovasti, hienoa että tällaisia mahdollisuuksia on! Kivaa myös se, 

että toimintaan voi päästä mukaan kesken lukuvuoden, jos on jäänyt jonottamaan. 
• Toiminta on monipuolista, mutta kaipaan lisää kulttuuria: kuvataiteita, musiikkia, 

teatteria. 
• 9- luokkalainen lapseni harrastaa ei ole ollut mukana HSM harrastustoiminnassa. 

Muuten harrastuksena on ratsastus (ja Tiktokin töllötys). 
• Todella hienoa toimintaa! 
• Tärkeää on, mutta pitäisi tavoittaa enemmän lapsia. 
• Lisää musiikkitoimintaa Nousiaisiin. 
• Lapsemme ovat tykänneet HSM harrastustoiminnasta. Toivomme parkour kerhoa 

Valpperiin. 
• Kaikki toimii muuten hyvin, ainoa asia minkä olen huomannut on se, että siirtymisessä 

henkalta nummelle (parkour/kaupunkisota) kestää ja monesti kerho kestää vain noin 
30 min koska kerho loppuu myös ennen aikojaan. 

• Paljon mukavia harrastuksia tarjolla. 
• Todella hienoa, että toimintaa järjestetään. 
• Mahtava juttu, että tällaista toimintaa on! 
• Lisää vaihtoehtoja myös valpperiin 
• Iltaisin olisi myös kiva lasten harrastaa. Moni kiva harrastus on mennyt koulun kanssa 

päällekkäin. 
• Todella upeaa tekemistä ja laaja valikoiman! 

• Olen kiitollinen       
• Todella hienoa, että on tällaisia mahdollisuuksia. 
• On ollut tosi kivaa ja hauskaa robottikerhossa. 
• On ollut kivaa ja hauskaa, on ollut kivaa, kun on tunti välissä ennen liikuntakerhoa. 
• Leipurikerhon pitäjä voisi pestä kätensä, ennen kuin alkaa itse leipomaan. Oppilaille 

kyllä sanoo, mutta itse ei toimi ohjeensa mukaisesti. Lapsista outoa. 
• Hienoa työtä, aktiivisia idearikkaita ohjaajia! Kunnan ylpeyden aihe ja varmasti 

vetovoimatekijä, joten näkyvyyttä lisää. 
• Varsinkin liikuntakerhossa voisi olla välillä myös ulkona. 
• Uusia lajeja toiveena: esim lentopallo, nyrkkeily, koripallo (myös pienille 

alakoululaisille) 



• Vaihtelua toiveena. Monta vuotta ollut paljon samoja kerhoja, lapsilta tullut toive 
vaihtelulle. 

• Kirkonpiirin koulun liikuntakerhossa on kuulemma tytöt vastaan pojat, pitäisi olla 
tasapuolista.  

• Kirkonpiirin puuhakerhossa pitäisi olla askartelua, nyt ei kuulemma ole. 
• Kirkonpiirin torstain kuvis- ja kässäkerho on ollut tosi mieluisa ja monipuolinen, lapsi 

jaksaisi vaikka pidempäänkin. Kiitos tästä! 
• Oma ekaluokkalaiseni on tykännyt todella paljon välipalaleipurikerhosta ja aina 

iloisena tuo sieltä maistiaisia kotiin      Kiitos järjestäjille! 
• Kiitos! Vetäjät ovat mukavia ja huomioivat lapset hyvin. 
• Lisää erilaista toimintaa. Esim. sulkkisvuoro, johon perheen kaikki sisarukset voisivat 

mennä samaan aikaan, vaikka ovatkin eri luokilla. 
• Tämä on hienoa että järjestetään näitä kerhoja mutta lapsien kokemuksesta ja 

puheista totean että molemmat lapset valittaneet, että ryhmissä säädetään ja 
huudetaan (lapset) että into on toisella loppunut jo heti alkuun ja toinen haluaisi 
lopettaa nyt.( 6lk. lopettanut leivontakerhon ja 1 lk.haluaisi lopettaa 
välipalaleipurikerhon) 

• Ihanaa, että on tällaista toimintaa! Minulla on liikunnallinen, mutta vähän arka ja 
harrastusvastainen lapsi. HSM:n ansiosta hänellä on säännöllinen harrastus 
kaveriporukassa ja mainio Jarno vetäjänä. 

• Lapsi olisi halunnut jo toissa vuonna osallistua robotti-kerhoon, mutta se oli vuoden 
vanhemmille. Seuraavana vuonna kerhon ikäraja oli taas noussut. Se jäi 
harmittamaan. 

• Parkour oli myös todella onnistunut kerho, sitä toivoisi vielä järjestettävän. 
• Lämmin kiitos monipuolisista harrastusmahdollisuuksista! 
• Todella hyvä konsepti ja todella tärkeä lapsille! 
• Harrastustoiminta on ollut lapselleni mieluista. Syksyllä hän pääsi mukaan yhteen 

Puuha-kerhoon, Leipuri-kerhoon olisi halunnut myös mutta se ei onnistunut. Toki olisi 
kiva, jos pääsisi osallistumaan kahteen eri harrastukseen, mutta ymmärrän ettei tämä 
aina ole mahdollista. Olen kuullut, että viime vuonna osa lapsista osallistui sekä 
puuha- että Leipuri-kerhoon. Onkohan tuolloin sitten ollut vähemmän halukkaita 
osallistujia, en tiedä. Mutta olisi kiva, jos resursseja saisi lisättyä niin että lapsi pääsisi 
kahteen eri kerhoon koska lapsi todella tykkää käydä kerhoissa. :) 

• Toiminta on ihanaa ja antaa ilmaisen mahdollisuuden kokeilla juttuja! 
• Mukavaa, että tälläistä maksutonta toimintaa on järjestetty.  Vaivatonta kun harrastus 

on koulupäivän yhteydessä. 
• Leipurikerho tykätty aikaisemmin, mutta nyt joutuisi odottamaan kaksi tuntia 

koulupäivän päätyttyä että alkaa niin jätetty väliin. 



• Harrastustoiminta heti koulupäivän jälkeen on hyvä juttu ja lapsi on viihtynyt 
valitsemissaan kerhoissa hyvin. Sekä sulkapallosta, että leivonnasta kiitokset hyville 
vetäjille. 

Vastaus palautteisiin: Yksittäisten harrastusryhmien kohdalla palautetta kannattaa antaa 

vaikka kesken kauden suoraan ohjaajalle tai koordinaattorin kautta. Harrastustoiveita 

kysytään lapsilta ja nuorilta kouluittain ja ikäluokittain vuosittain, jonka perusteella 

koostetaan toiveharrastuksista harrastuslukkari. Aina toki jää varmasti joidenkin 

harrastustoiveet harrastuslukkarin ulkopuolelle, koska harrastusryhmiä pystytään 

järjestämään rajallinen määrä. Harrastusryhmien määrän ratkaisee ensisijaisesti rahoitus, 

toissijaisesti tilat ja ohjaajien saaminen iltapäiviin. Harrastusryhmien määrän 

kasvattaminen ei nykyisellään ole mahdollista. Jotkin harrastukset ovat tarjolla vain yhdellä 

koululla ja niiden osalta on pyritty huomioimaan lasten toiveita. Koulun koko vaikuttaa 

myös tarjottavien harrastusryhmien määrään. Koulujen välisiä kuljetuksia ei valitettavasti 

pystytä järjestämään, koska se lisäisi merkittävästi toiminnan kustannuksia, koska ryhmiä 

on paljon. 

Olemassa oleviin harrastusryhmien osalta alakouluikäisille suunnatut harrastusryhmät ovat 

olleet melko täynnä, joten tällä hetkellä pyritään ensisijaisesti siihen, että jokaisella olisi 

mahdollisuus osallistua ainakin yhteen ryhmään. Mikäli ryhmiin jää tilaa, niin voi olla 

mahdollisuus päästä myös toiseen ryhmään. Joskus tämä mahdollistaa myös toisen 

ryhmän toteutumisen. Ryhmäkoot pyritään pitämään kohtuullisena toiminnan 

turvallisuuden ja mielekkyyden takaamiseksi. 

Harrastuslukkarin synkronoiminen koulujen lukujärjestyksen lomaan on iso paletti ja 

haasteellinen tehtävä. Yritys löytää kaikille sopiva harrastusikkuna on joissain tapauksissa 

mahdoton tehtävä, koska ikäryhmän koulupäivät saattavat päättyä eriaikaan kaikkina 

viikon päivinä. Tehdään koulujen rehtoreiden kanssa yhteistyötä ja pyritään jatkossa 

löytämään harrastusryhmille sellainen aikataulullinen sijainti, jolloin kaikilla olisi 

mahdollisuus osallistua ilman päällekkäisyyksiä tai odotuksia.  

 

Kehitysideoita HSM käytänteihin liittyen 

 

• Meidän mielestämme kaikki toiminut ihan hyvin. 
• Kaikki on sujunut hyvin 
• Lisää kokki- ja leivontakerhoja. 
• Olisi hyvä, jos harrastustoiminta olisi vain koulupäivän jälkeen. Lapsia ei innosta kasin 

aamut, vaikka olisi mielekäs toiminta ja vanhempia helpottaa iltapäivän ohjelma 
lapsille. 

• Ei ole kokemusta em. asioista. 
• Olen kaikin puolin tyytyväinen kaikkeen. 



• Valikoima olisi hyvä soveltua kaiken ikäisille. Kaivattaisiin taidepainotteista tai 
musiikkipainotteista harrastusta. Myös kellonajat ovat hankalia kasi ja 
ysiluokkalaisille, jos ne kerhot alkaa päivällä. Olisiko joskus esim. Klo 8.00 alkavaa? 

• Harrastukset pitäisi olla heti koulupäivän jälkeen (ei hyppytunteja). Kuljetus pitäisi 
järjestää jokaiselle lapselle (ei vain bussikortin saaneille). Esim. Moni mukava 
harrastus olisi ollut Nummella, mutta Kirkonpiiriin kävellen kulkevat eivät saa 
kuljetusta lainkaan Nummelle ja takaisin. Kukaan lapsi ei kulje noin 5 km talvella 
harrastukseen kävellen. 

• Enemmän toimintaa ulkona. Esim yleisurheilua, frisbee golfia, jalkapalloa, koripalloa, 
tennistä, luistelua ja vaikka partion tyylistä toimintaa.  

• Sisälajeista esim. kuntosalia ja voimaharjoittelua, futsalia, salibandyä ja sulkapalloa. 
Mahdollisimman monipuolisesti eri urheilulajeja. 

• Terveellisestä välipalasta huolehtiminen, jos leipurikerhossa on esim. makean 
leipomista. Kun lounas on hyvin aikaisin aamulla ja lapsi saattaa jatkaa vielä ippeen 
kerhon jälkeen. 

• Täältä valpperista ei saa kuljetusta muualle kerhoon vaikka täällä ei ole muuta kuin 
liikka kerhoa ja se ei ole kovasti mieleen... 

• Välipala saisi olla isompi, varsinkin 14 alkavissa jutuissa. 
• Välipalana saisi olla muutakin kuin välipalakeksejä, esim hedelmä tai jugurttia.,? 
• Välipalana voisi olla joku hedelmä tai jogurtti myös näille kerholaisille, eikä vain 

välipalakeksi. Hinta pysyisi oikeastaan samana. 
• Olisi myös kiva jos olisi näiden kerhonpitäjien yhteystiedot. 
• Välipalana voisi olla joku hedelmä tai jogurtti myös näille kerholaisille, eikä vain 

välipalakeksi. Hinta pysyisi oikeastaan samana. 
• Kerhojen aikatauluja tulisi miettiä siten, että ottaa huomioon sen, että on lapsia jotka 

kulkevat koulumatkat pakostakin bussilla vaikka ei kuulu koulukuljetuksen piiriin. 
Oikeus koulukuljetukseen syntyy vasta kun matka täyttää 5km. Pitkä matka 
alakoululaisen kävellä tai odottaa kerhon jälkeen bussia 40min. 

• Välipala voisi olla samassa tilassa kuin kerho. Ohjaaja hoitaa eväät paikanpäälle, 
nopeuttaa kerhon alkamista. 

• Harrastukset jakautuneet epätasaisesti eikä kaikilla esim. Kirkonpiirin lapsilla ole 
samoihin harrastuksiin mahdollisuutta osallistua kuin keskustan lapsilla. Tämä on syy, 
miksi lapset (x3) jääneet harrastuksista pois tänä vuonna. Laji, joka olisi kiinnostanut 
oli keskustassa, eikä lapsilla koulukyytioikeutta, ja vanhemmat töissä niin ei ole ollut 
mahdollisuutta itse kuljettaa keskustaan, jotta olisi voinut niihin osallistua.  

• Toiveena kyytimahdollisuus kaikille. 
• Mielestäni kaikki on sujunut hienosti, en keksi kehitysideoita. 
• Ehdottaisin liikuntakerhoa ja sen järjestämistä eri päivälle kuin liikuntatunti. Olisi myös 

kiva, jos olisi jonkun soittimen alkeisiin keskittyvä kerho tai koululaisten muskari. 
• Ei, nämä toimivat hyvin ja vaikuttavat aika vapaamuotoisilta. 



• Olen saanut syksyn aikana selville että MONI perhe on valehdellut muista 
harrastuksista jotta lapsi pääsisi hsm-kerhoihin. Joten ilmoittautumissysteemi on 
minusta surkea. Ennemmin voisi katsoa kuka on ennen päässyt kerhoihin, ja ottaa 
uusia oppilaita jotta olisi tasavertaista. Tai sitten vaikka että puolet otetaan niistä joilla 
”ei ole” muita harrastuksia ja puolet sen mukaan kuka on nopeiten ilmoittautunut. 

• Me olemme joka vuosi olleet rehellisiä lapsen muista harrastuksista ja lapsi jäänyt 
ilman toivomiaan hsm-kerhoja sen takia. Mietimme jos nykyinen 
ilmoittautumiskäytäntö jatkuu, niin voi olla että seuraavalla lukukaudella mekin 
”valehdellaan” jotta lapsella olisi suurempi mahdollisuus päästä hsm-kerhoihin 
mukaan. 

• Ilmoittautuminen takkusi viimeksi. Ilmoitin heti ilmottautumisen alettua ja silti tuli 
tieto, ryhmä täynnä vaikka sitten mahtuikin mukaan. 

• Vetäjän poissaolosta voisi ilmoittaa normi viestillä. Sähköposti hukkuu monien 
sähköpostien joukkoon. Ja voisiko mahdollisesti järjestää tytöille/pojille omat kerhot(ei 
varmaan onnistu tasa-arvon takia) 

• On ollut ihan onnistunutta mainituilta osin. 
• Välipala voisi olla jotakin täyttävämpää (smoothie tms, jossa proteiinia täyttämässä, 

rahkaa esim.) ja vaihtelua ehkä enemmän, toki ymmärrän kustannukset, mutta 
välipalakeksi ei riitä lapselle jonka ruokailusta kerhon jälkeen on jo tosi monta tuntia ja 
vielä olisi kotimatka edessä. Nyt kuljetettu eväitä mukana, se onneksi on auttanut. 

• En osaa sanoa koska en oikein tiedä HSM-käytänteistä. En tarkalleen tiedä mitä 
kerhoissa tehdään, missä ja milloin välipala syödään, tilana kuulemma nykyään 
nuokkari. Mutta kovin vähän kerhoista saa tietoa kun lapsi vielä niin nuori, ettei hän 
oikein osaa kertoa käytänteistä vanhemmille. 

• Elämme jänniä aikoja ja koskaan ei tiedä mitä huomenna tapahtuu, mutta osa 
lastemme kerhoista/harrastustoiminnasta jää toistuvasti toteutumasta, kun joku on 
poissa/sairaana tai ohjaajalle ei sovi. 

• Lapset ovat tykänneet toiminnasta paljon, mutta pettymys on aina suuri kun 
peruuntuvat kerta toisensa jälkeen. 

• Jotkut kerhot ovat niin suosittuja, että vaikka heti ilmoittautumisajan alkaessa 
ilmoittautuu, niin ei silti pääse. 

• Välipalat eivät kyllä maistu. 
• Ilmoittautuminen on helppoa, mutta aina varasijalle joutuminen inhottavaa 

 

Harrastustoimintaa pyritään ensisijaisesti sijoittamaan iltapäiväaikaan. Joskus koulujen 
lukujärjestykset ovat sellaiset, että harrastusryhmien lisäämiseksi on sijoitettu osa ryhmistä 
myös aamuihin. Harrastuskuljetus ja välipala-asiat puhututtaa kausi toisen jälkeen. Opetus-ja 
kulttuuriministeriön HSM -hankerahoitus ei edellytä välipalan, eikä harrastuskuljetusten 
järjestämistä kunnilta ja todella moni kunta ei niitä myöskään järjestä. Nousiaisissa on 



kuitenkin koettu tärkeäksi tarjota mahdollisuus pieneen välipalaan sekä kuljetusoppilaiden 
kuljetukseen harrastusryhmiin osallistumisen mahdollistamiseksi.  Näistä syntyy siis 
extrakustannuksia kunnan maksettavaksi. Koulujen välisiä kuljetuksia tai harrastuskuljetuksia 
ei valitettavasti ole mahdollisuus järjestää kaikille. Välipalojen sisältöjä on monipuolistettu 
viime kaudesta ja nyt tarjolla onkin vuoroin smoothieta, hedelmiä sekä välipalakeksejä. 
Yläkoululaisille, joiden harrastusryhmät alkavat vasta klo 15 jälkeen on tarjolla iltapäivisin 
täyttävämpi välipala. Jugurtit ja esim. voileivät ovat hyviä ideoita, mutta kylmäsäilytys on 
hankalaa toteuttaa ja siksi ne jätetty pois valikoimasta.  

Ilmoittautuessa järjestelmä laittaa ensin kaikki lapset ns. jonopaikoille, joista ryhmät 
muodostetaan manuaalisesti. Harrastamisen Suomen mallin mukaisessa toiminnassa on 
tavoitteena ensisijaisesti tarjota vielä harrastamattomille lapsille se ensimmäinen harrastus, 
toki ryhmiin ovat oikein tervetulleita vapaiden paikkojen mukaisesti ihan kaikki lapset.  
Ilmoittautumisen yhteydessä kysytään lasten olemassa olevista harrastuksista ja on hyvin 
ikävää, jos joku ilmoittautumisen yhteydessä tähän vastaa epärehellisesti. Kysynnän mukaan, 
mikäli tiloja ja ohjaajia on käytettävissä, pyritään suosituimpien ryhmien osalta lisäämään 
tarjontaa, jotta kaikki voisivat osallistua siihen kaikkein mielekkäimpään harrastukseen.  

Viestintä on asia, jossa varmasti meillä olisi petrattavaa. Toiveet kerhosisältöjen avaamisesta 
vanhemmille sekä ohjaajien yhteystietojen jakaminen ovat asioita, joiden osalta kehitämme 
käytäntöjämme. Hellewi järjestelmän kautta onnistuu ryhmäkohtainen viestintä helposti ja 
maksuttomasti sähköpostitse. Tätä sähköpostia käytämmekin ensisijaisena 
viestintävälineenä. Hellewi -järjestelmästä lähetettäviä maksullisia tekstiviestejä käytämme 
kustannussyistä vain kiireellisten peruutusten informoinnissa. Harrastusryhmien peruutukset 
ovat aina ikäviä ja niitä pyritään ensisijaisesti välttämään. Valitettavasti sijaisohjaajien 
hankinta iltapäiviin lyhyellä varoitusajalla on hankalaa. 

 

HSM harrastustoiminnan ulkopuolisen lasten ja nuorten harrastamisen edistäminen 
kunnassa 

• Jos monipuolisempia harrastusmahdollisuuksia on haasteellisempaa järjestää niin 
miten olisi lajikokeilut? 

• Matalan kynnyksen rennolla ilmapiirillä harrastuksia, jossa aikuisia paikalla, 
opastusta/ohjausta arvostamaan luontoa, ympäristöä, muita ihmisiä ja eläimiä. 
Kiusaamisia ja ilkivaltaa ehkäiseviä ohjausta 

• Teatterivierailuja, taidekasvatusta. 
• En osaa sanoa 
• Olen itse tyytyväinen kaikin puolin harrastustoimintaan. 
• Kivaa, että myös on tullut Kirkkikselle kuviskerho! 
• Konsertteja, taidereissuja. 
• Rumpujensoiton opetusta Nousiaisiin. 



• Mahdollisimman monipuolista tarjontaa jotta kaikille löytyisi mieluinen harrastus 
• Kunnassa on paljon jalkapalloilijoita. Heille tarvittaisiin Henrikin koulun pihalle 

paremmat olosuhteet pelata kuin tällä hetkellä on. Tekonurmi palvelisi alustana 
paremmin myös muita lajeja ja koululiikuntaa.  

• Ylipäätään ulkoharrastusmahdollisuudet ovat kunnassa retuperällä. Toivottavasti 
Henrikin koulun uudessa pihasuunnitelmassa on otettu huomioon lasten tarpeet ja 
mahdollisuus harrastaa paitsi välitunnilla mutta myös koulun jälkeen omalla ajalla. 

• Koululaisille suunnattu liikuntakerho järkevään aikaan niin, että koulunkäynti ei kärsi. 
Kirkonpiirillä mahdollisuus harrastaa liikkaria, mutta se on 19.45- 19.30 ja on meidän 
mielestä aivan liian myöhäinen aika. 

• Lisää liikuntavaihtoehtoja, esim. Perusjumppaa, jossa lapset/ nuoret voisivat käydä 
ilman huoltajia. Ja joissa ei ole tarvetta kilpailla/pyrkiä ammattilaistasolle. 
Lentopalloa, balettia, pilates-tyyppistä, pesäpalloa jne. 

• Tarjonta on todella laaja, vaikea kaksi jotain lisää   
• Ratsastuskerho olisi tosi kiva. 
• Vapaa-aikatoimen esitteessä ei ole juuri lainkaan huomioitu 10-15 vuotiaiden tarpeita. 

Heillä on HSM mutta muutoin ovat väliinputoajia. Areenalla järjestettyä nuokkaria ei 
ehkä kovin moni miellä harrastukseksi. Tärkeä ikäryhmä ja aika jolloin harrastaminen 
usein jää toissijaiseksi. Esitteen mukaan kaikki alle 18v harrastaa ilmaiseksi, se on 
hienoa! Mutta lasten jumppa Kirkonpiirillä on maksullista. 

• Mahdollisuus harrastaa akrobatiaa ja nyrkkeilyä. 
• Höntsä- harrastuksia, hyvänmielen harrastamista jossa päämääränä ei ole kilpailut. 

esim. jalkapallon pelaaminen, ilman turnauksia ja teknistä harjoittelua. 
• Mahdollisuuksia lajitutustumisiin esim kolme kertaa ilmaiseksi 
• Olisipa hienoa, jos tämänkaltainen kulttuuriharrastus mahdollistuisi vaikka 2x 

viikossa, vaikkakin eri paikoissa. Tarjoaisiko kunta tilaa ja kulttuuritoimintaa lapsille? 
• Lapselle ja vanhemmalle yhteistä liikuntaharrastusryhmää! Omat muksuni ovat 

huonoja jäämään liikuntaryhmiin, koska haluaisivat olla koulun jälkeen vanhempien 
seurassa. Olisi kiva päästä yhdessä ohjatusti liikkumaan, eikä vain odotella sivussa, 
että lapsi käy liikkumassa. Tai todeta, että hän ei suostu osallistumaan ilman 
vanhempaa... 

• Lasten/nuorten tanssi olisi kiva lisä. 
• Uimiseen liittyviä juttuja 
• Yleisurheilukoulu. Asiasta voisi olla yhteydessä Nousiaisten Suteen. 
• Innostavia vetäjiä ja harrastuksiin mainostamista. Matalaa kynnystä käydä 

tsekkaamassa kiinnostaako joku juttu ilman korkeita maksuja. 
• Keppihevoskerho/eläinkerho/luonnossa oleminen. 
• Höntsäkoris olisi tosi kiva ja toivottu. Paras aloituskellonaika olisi viiden jälkeen. 



• Luonnontieteisiin panostava kerho/harrastus olisi myös mukava. Kemiassa ja 
fysiikassa voisi olla paljon kiinnostavia ikätasoisia asioita ja kokeita tutkittavaksi. 
Vaikka ihan muutaman kerran kerhonakin kiinnostaisi. 

• Maksuton liikunnallinen kerho pienemmille olisi loistava saada. Nyt on maksuttomat 
sählykerhot Nouste areenalla ja Valpperissa esi- ja kouluikäisille. Myös 3-5-vuotiaille 
olisi tarve saada jokin maksuton liikuntakerho. 

• Kerhoista voisi olla joku esittelypäivä niin me vanhemmatkin tiedettäisiin mitä 
missäkin kerhossa tehdään 

• Kesäisin voisi olla kiva että vapaa-aikatoimi järjestäisi jotain liikunnallista aktiviteettia 
tai jotain muuta aktiviteettia vaikka edes joka toinen viikko joku tietty viikonpäivä. 
Lapset pääsisivät näkemään kesälläkin isommalla porukalla ja pelailut, yhteiset leikit 
yms. onnistuisi jos enemmän porukkaa. Jakoina vaikka 1-3 luokkalaiset samassa 
porukassa, 4-6 luokkalaiset omana porukkana. 

• Lisää vapaita vuoroja sählyyn, lentopalloon jne. Olisi hyvä kun päiviä olisi enemmän 
kun ongelma näin vuorotyötä tekevänä ja periferiassa asuvana, että lapset eivät pääse 
kokeilemaan kun kyytiä ei saada järkättyä töiden vuoksi 

• Esim. uimahalliretkiä tms. 
• Lasten tanssia 8-10 vuotiaille. 
• Enemmän mahdollisuuksia harrastaa ns. höntsäliikuntaa ilman kilpailullisia 

tavoitteita. Tällä hetkellä vaihtoehtoja on todella vähän tai sitten niistä ei ainakaan 
itsellä ole tietoa. 

Vastaus palautteeseen: Kiitos hyvistä ideoista! Otetaan nämä käsittelyyn vapaa-aikatoimen 
kausisuunnittelussa. Henrikin yhtenäiskoulun pihasuunnitelma on työnalla ja pihalle on 
suunnitteilla liikunnallisia aktiviteetteja niin koulupäivän aikana kuin ilta-aikaan 
hyödynnettäväksi. Kesälle on suunnitelmissa päiväleiritoimintaa, retkiä sekä vaihtuvia 
liikuntateemaisia toimintapäiviä eri-ikäisille lapsille ja nuorille . 


